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, κα ι βέβα ια  ήταν όλα α νο ιχτά  μ έχρ ι χ θ ε ς  
το βράδυ . Π ενήντα πενήντα , ό π ω ς  ε ίπ ε  κα ι 

ο π ρ ω θ υ π ο υ ρ γό ς . Ο σ ο  κα ι να θέλει κ α ν ε ίς  στις 
μ έρ ες  μ α ς  να ε ίν α ι Ε υ ρ ω π α ίο ς , δ εν  ε ίνα ι εύκολο  
π ρά γμ α . Α φ ιερ ώ ν ε ις  μ ια  ολόκλη ρη  ζ ω ή  στην 

ευ ρ ω π α ϊκ ή  ιδέα  κα ι την 
αλληλεγγύη  μεταξύ τω ν 
π ο λ ιτ ισ μ ένω ν χ ω ρ ώ ν  και 
ξ α φ ν ικ ά  α ντ ιλαμ βά νεσα ι πόσο  
μάταια  είνα ι όλα  σε τούτη τη 
ζω ή , όταν υπ ά ρ χε ι το 
σ υ μ φ έρ ο ν . Και τι σ υ μ φ έρ ο ν ... 

Δ ισ εκα το μ μ υρ ίω ν! Κ αι μάλιστα  σε ευ ρ ώ . Π ώ ς 
να την α ντέξεις  τέτο ια  ο μ ο ρ φ ιά ; Κ άθεσα ι λο ιπό ν  
κα ι συλλογιέσα ι π όσα  ξενυχτια  έ χ ε ις  ρ ίξει σ ’ 
αυτή την υπ ό θ εσ η , π ό σ ο  μ ό χ θ ο  έ χ ε ις  κά νει για

Δύσκολοι
καιροί

να δ ε ίξ ε ις  τις  κ α λές  π ρ ο θ έσ ε ις  σου , π ό σ ο  νερ ό  
έ χ ε ις  ρ ίξ ε ι στο κ ρ α σ ί σου (ακόμ η  κα ι στην 
π ο ρτο κα λά δα  σου) κι υστέρα σου λένε οι 
σ ύ ντρ ο φ ο ί σου  Ε υ ρ ω πα ίο ι, π ο υ  είνα ι, 
υποτίθετα ι, π ιο  εξελ ιγμ ένο ι α πό  σένα , «μάταιος 
κ ό π ο ς , το π α ν  είνα ι το εμ π ό ρ ιο » ...
Τι να  κ ά ν ε ις  α πό  εκ ε ί  κ ι υστέρα; Σ τέλνε ις  το 
γραμ μ α τέα  του κό μ μ α το ς  στον Π ρ ό εδρ ο  της 
Δ η μ ο κ ρ α τία ς , έ χ ε ις  μετρήσει κα ι τις  
η μ ερ ο μ η ν ίε ς  (τότε βγαίνουν  οι η μ ερ ο μ η ν ίε ς , τότε 
δ εν  β γαίνουν), τον β ά ζε ις  να κ ά νει κα ι δ η λ ώ σ ε ις  
π ερ ί εκ λογώ ν, γ ια  τ ις  ο π ο ίε ς  ευθυνετα ι η 
αντιπολίτευση, κ ά ν ε ις  το  σταυρό σου  και 
π ο ρ εύ εσ α ι. Δ ύσκ ολο ι κ α ιρ ο ί, α κό μ α  κα ι γ ια  τον 
εκ σ υγχρ ο ν ισ μ ό .
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ΚΟΝΤΑ σε συμφωνία για Κύπρο, «οδικό χάρτη» Τουρκίας, παραλίγο και «εδαφικές δια

Αγκάθι η θιαιùnoon για ιη
ΕΛΣΙΝΚΙ
Της ΚΥΡΑΣ ΑΔΑΜ

Μ ϊ
IΙακρα και επίπονη 
ήταν η

διαπραγμάτευση 
ΑΘήνας-φινλανδικής 
προεδρίας χθες στο 
Ελσίνκι, προκειμένου να 
υπάρξει κοινή θέση για 
την υποψηφιότητα της 
Τουρκίας μέχρι σήμερα το 
μεσημέρι.

Η διαπραγμάτευση συνε
χιζόταν μέχρι τις πρω ινές 
ώ ρες κα ι αφορούσε τον έ
ναν από τους τρεις όρους, 
αυτόν της αποδοχής της δ ι
καιοδοσίας του Δ ιεθνούς 
Δικαστηρίου της Χ άγης που 
είχε θέσει η Α θήνα γ ια  να 
συναινέσει στο καθεστώς υ
ποψ ήφιας χώ ρας στην 
Τουρκία.

Η διαπραγμάτευση άρχι
σε χθες το μεσημέρι, αμέ
σως μετά την άφιξη της ελ
ληνικής αντιπροσω πείας 
κα ι συνεχιζόταν μέχρι τις 
πρώτες πρω ινές ώρες.

Σύμφωνα με πληροφο
ρ ίες από διπλωματικές πη
γές, οι δυο πλευρές βρίσκο
νται πολύ κοντά στη συμ
φω νία  σε ό,τι αφ ορά τον 
«οδικό χάρτη» της Τουρ
κίας, αλλά κ α ι τη διατύπω 
ση γ ια  την απρόσκοπτη πο
ρ εία  του Κυπριακού. Δεν 
συνέβη όμως το ίδιο  με τις 
διατυπώ σεις που αφορού
σαν το Δ ιεθνές Δικαστήριο 
της Χάγης, που αποτέλεσε 
μάλιστα και. σημείο δ ιαφω 
νίας ανάμεσα στα μέλη και 
της ελληνικής αντιπροσω 
πείας.

Α ιτία ήταν η προτεινόμε- 
νη διατύπωση που αφορού
σε όλες τις υποψ ήφιες χώ 
ρες που «έχουν εδαφικές- 
συνοριακές δ ιαφορές»  να 
λύσουν αυτές τις διαφ ορές 
μεταξύ τους και σε δ ιαφ ο
ρετική περίπτω ση να προ- 
σφύγουν στο Δ ιεθνές Δ ικα
στήριο της Χάγης. Η διατύ- 
πωση αυτή π ρος στιγμήν 
κινδύνευσε χθες το βράδυ 
να τύχει της ελληνικής έ
γκρισης. Ομως σε ό,τι αφ ο
ρά την Τουρκία, μια τέτοια 
διατύπωση θα  της επέτρεπε 
να  κατοχυρώσει τις «εδαφ ι

κές διαφ ορές της» με την 
Ελλάδα, να  προχω ρήσει ε
πομένως σε πολιτικό διάλο
γο  με αυτήν κα ι να  επιλέξει 
αν και πότε θα  προχω ρήσει 
στη δ ικαιοδοσία  της Χάγης. 
Με άλλα λόγια , η ελληνική 
πλευρά κινδιίνευε, δεχόμε
νη την υποψηφιότητα της 
Τουρκίας στην Ε. Ενωση, να 
α π οδεχθεί πλήρως την τουρ
κική θέση π ερ ί εδαφικώ ν 
διαφορώ ν κα ι πολιτικού 
διαλόγου γ ια  την επίλυσή 
τους...

Η ροή των πραγμάτιυν άλ
λαξε αργά  χθες το βράδυ, ύ 
στερα από ωριμότερη σκέ
ψη των μελών της ελληνικής 
αντιπροσω πείας στο συγκε
κριμένο θέμα. Ωστόσο, φ α ί
νεται ότι ο ι δύο πλευρές έ
χουν συγκλίνει μέχρι του 
σημείου συμφωνίας στα θέ
ματα του οδικού χάρτη της

Τ ουρκίας κα ι στο Κ υπρια
κό, για  την απρόσκοπτη έ
νταξη της Κύπρου στην Ε. 
Ενωση.

Αναλυτικότερα:

Το μ εγά θ ο  
παζάρ ι

Η μακρά παρασκηνιακή 
διαπραγμάτευση άρχισε νω
ρίς χθες το απόγευμα, μόλις 
έφθασε η ελληνική αντιπρο
σω πεία  στο Ελσίνκι. Ο πρω 
θυπουργός είχε λίγο αργό 
τερα  την πρώτη συνάντησή 
του με το Φ ινλανδό ομόλογό 
του κ. Α ιπόνεν κα ι με τον κ. 
Σολάνα υπό την ιδιότητά 
του του γ. γραμματέα του 
Συμβουλίου. Η συζήτηση έ
γινε με βάση τις αρχικές 
προτάσεις που είχε θέσει 
υ π ’ όψ ιν της ελληνικής κυ
βέρνησης η φινλανδική προ
εδρία, την προηγούμενη Τ ε

τάρτη, χω ρίς να  καταλήξει 
σε συγκεκριμένα αποτελέ
σματα.

Α ίγο αργότερα ο πρω θυ
πουργός δίνοντας το κλίμα 
των δ ιαπραγματεύσεω ν α 
νέφερε ότι χρειάζετα ι ακό
μα πολλή δουλειά, οι δ ια 
πραγματεύσεις ε ίνα ι δύσκο
λες και εντατικές. Επέμεινε 
ότι η ελληνική κυβέρνηση α 
π α ιτε ί δ ιατυπώ σεις κ αθα
ρές, που δεν θα  επιτρέψουν 
παρερμηνείες στους κόλ
πους της Ε. Ενωσης, που θα 
δυσχεράνουν τις περαιτέρω  
σχέσεις.

Ο κ. Σημίτης αποσαφήνι
σε ότι ο ι διαπραγματεύσεις 
αφορούν κ α ι τους τρεις ελ
ληνικούς όρους για  την α πο
δοχή της υποψηφιότητας της 
Τ ουρκίας και ότι η επιδιω- 
κόμενη απόφαση θα  αφορά 
και τα  τρία  αυτά σημεία που

αντιμετωπίζονται ως π α κέ
το.

Στη σχετική δήλωσή του 
μάλιστα ανέφερε ότι οι δια- 
πραγματεύσε ις συνεχίζο
νται «για να  πετύχουμε αυ
τό το οποίο θεωρούμε σω
στό. Μ ια λύση στα προβλή
ματα της διεύρυνσης, λύση 
που να εξασφαλίζει τα συμ
φέροντα της χώ ρας και εξα
σφαλίζει και τα συμφέροντα 
της Ε. Ενωσης γ ια  ομαλή 
λειτουργία. Και είναι θέμα
τα αρκετά πολύπλοκα. Ε ί
να ι θέματα γ ια  τα  οποία  υ
πάρχουν διαφορετικές από
ψεις. Εμμένουμε και θα  συ- 
νεχίσουμε να εμμένουμε για  
να  πετύχουμε το καλύτερο 
δυνατό γ ια  τα  συμφέροντα 
της χώρας».

Η σ υ ν έ ν τ ε υ ξ η  
της  π ρ ο ε δ ρ ία ς

Αίγο αργότερα, η φινλαν
δική προεδρ ία  έδινε την 
πρώτη συνέντευξη Τύπου 
γ ια  τη σημερινή ατζέντα των 
συνομιλιών της συνόδου. Ο 
εκπρόσωπος της φινλανδι- 
κής π ροεδρ ίας ήταν πολύ 
προσεκτικός, αλλά ακριβής 
στις διατυπώ σεις του, ανα- 
φέροντας ότι οι κ. Σημίτης, 
Α ιπόνεν κα ι Σολάνα είχαν 
συζητήσεις για  τη διαμόρ
φωση του τελικού σχεδίου 
κειμένου της προεδρ ίας σε 
ό,τι αφορά την υποψηφιότη
τα της Τουρκίας, κατά τρό
πο που αυτό να διασφαλίζει 
την υποψηφιότητα της 
Τουρκίας, που θα είναι απο
δεκτή από τους 15, συμπερι-

λαμβανομένης και της 
Ελλάδας. «Η δική μου εντύ
πωση είνα ι ότι τα  πράγματα 
προχιυρούν σήμερα ώστε η 
λύση να επιτευχθεί πριν από 
το γεύμα αύριο (σήμερα) το 
μεσημέρι».

Πρόσθεσε ακόμα ότι ο κ. 
Ετζεβίτ έχει προσκληθεί να 
παραστεί στο γεύμα των υ 
ποψήφιων χωρών το Σ άββα
το το μεσημέρι. Αναφερόμε- 
νος στους ελληνικούς όρους 
επέμεινε ότι σε ό,τι αφορά 
στον «οδικό χάρτη» της 
Τουρκίας, αυτός δεν μπορεί 
παρά να  περιλαμβάνει τα ί
δ ια  δικαιώματα και υποχρε
ώ σεις με τις άλλες υποψή
φ ιες χώρες, και επέμεινε ό
τι οι εταίροι λαμβάνουν υ
πόψη τους και τις δ ια π ρα γ
ματεύσεις γ ια  το Κυπριακό 
στη Νέα Υόρκη, υποστηρί
ζουν την πολιτική λύση του 
θέματος, αλλά δεν υπάρ
χουν άμεσες επαφές με τον 
Ο Η Ε αυτή τη στιγμή.

Νέα σ υ ν ά ν τ η σ η  
μ ε  ΕοΒ άνα

Α ργά το απόγευμα, ο 
γραμματέας του συμβουλίου 
Χ αβιέ Σολάνα επισκέφθηκε 
και πάλι τον πρωθυπουργό 
κ. Σημίτη στο ξενοδοχείο  
του, προκειμένου να εξακο
λουθήσουν οι έντονες δ ια 
πραγματεύσεις. Στη σύσκε
ψη αυτή πήραν μέρος εκτός 
από τον πρωθυπουργό, ο υ 
πουργός και ο αναπληρωτής 
υπουργός Εξω τερικώ ν, ο 
σύμβουλος του υπουργού κ. 
Δ ρούτσας κα ι υπηρεσιακοί 
παράγοντες. Ο κ. Σολάνα

Αλλεπάλληλες συναντήσεις είχαν οι Κ. Σημίτης, Π. Αιπόνεν και X. Σολάνα. Αποτέλεσμα: συζήτηση για 
Κυπριακό και «οδικό χάρτη» Τουρκίας, εμπόδια για τη Χάγη

Καραμανλής: Τρεις ξεκάθαροι όροι για την Τουρκία
Τ ρεις προϋποθέσεις για τη συναί

νεση από τη χοίρα μας της τοπο
θέτησης της Τουρκίας στις υπό έντα- 
ξη χώρες της Ε.Ε. έθεσε χθες ο Κώ
στας Καραμανλής, σε σχετικές δηλώ
σεις του από το Ελσίνκι, όπου παρευ- 
ρίσκεται στη σύνοδο κορυφής του Ευ
ρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος.

Οπως είπε, η συμπεριφορά που επί 
σειρά ετών επιδεικνύει η Τουρκία, 
δεν συμβιβάζεται με την ευρωπαϊκή 
της προοπτική, παρά μόνον υπό τις

καθαρές και αυτονόητες προϋποθέ
σεις. Και αυτές είναι: 
α) Ο εκδημοκρατισμός, με απόλυτο 
σεβασμό στα ανθρώπινα δικαιώματα 
και στα δικαιώματα των μειονοτήτων, 
β) Σεβασμός στο Διεθνές Δίκαιο και 
τις διεθνείς συνθήκες με παράλληλη 
εγκατάλειψη της τακτικής τής απειλής 
χρήσης βίας και
γ) Ενταξη της Κύπρου στην Ευρο)παϊ- 
κή Ενωση, μόλις ολοκληρωθούν οι 
σχετικές διαδικασίες, ανεξάρτητα α

πό την πολιτική ή όχι επίλυση του θέ
ματος.

« Α υτονόητες
π ρ ο ϋ π ο θ έ σ ε ις «

Ο πρόεδρος της Ν.Δ. είπε ότι οι 
προαναφερόμενες είναι αυτονόητες 
προϋποθέσεις εξευριυπαϊσμού της 
Τουρκίας, που η ίδια η Ευρωπαϊκή Ε
νωση έχει θέσει, και παράλληλα ση
μείωσε την πολύ θετική στάση των ευ
ρωβουλευτών της Νέας Δημοκρατίας

στη σχετική συζήτηση στο Ευρωπαϊκό 
Λαϊκό Κόμμα, που κατέληξε σε μια 
στάση που είναι αρκετά θετική.

Ο κ. Καραμανλής χαρακτήρισε τη 
διάσκεψη του Ελσίνκι ιδιαίτερα κρί
σιμη για το μέλλον της Ευρωπαϊκής 
Ενωσης και της χώρας μας, γιατί η 
ευοίωνη προοπτική της Ευρώπης 
συνδέεται με την απόφαση για  ου
σιαστική και αποτελεσματική κοινή 
εξωτερική πολιτική και πολιτική α
σφάλειας.
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Βέβαιος για Στεφανόπουλο ο Σκανδαλίδπς

Τ η βεβαιότητά του ότι ο Κωστης Στεφανόπου- 
λος θα συνεχίσει να είναι Πρόεδρος της Δη

μοκρατίας και τα επόμενα πέντε χρονιά «με τον 
ένα ή τον άλλο τρόπο» εξέφρασε ο Κώστας Σκαν- 
δαλίδης μετά την έξοδό του από το προεδρικό μέ
γαρο και παράλληλα προσδιόρισε ως πιθανότε
ρη ημερομηνία διεξαγωγής των εκλογών την 26η 
Μαρτίου.

Ο γραμματέας του ΠΑΣΟΚ επανέλαβε την 
πάγια θέση του κόμματος ότι οι εκλογές θα γί
νουν στο τέλος της τετραετίας, εκτός αν τις 
προκαλέοει η αντιπολίτευση, σε μια προφανή 
προσπάθεια να χρεώσει στη Ν.Δ. την ενδεχόμε

νη πρόωρη προσφυγή στις κάλπες.
Με την αναφορά του στην 26η Μαρτίου ο κ. 

Σκανδαλίδης διέψευσε τα σενάρια, που κατά 
καιρούς επανέρχονται, ότι είναι πιθανή η επί
σπευση των εκλογών, δηλαδή η πραγματοποίησή 
τους το Φεβρουάριο.

Το Μάρτιο «έδειξε» και η υπουργός Εσωτερι
κών Βάσω Παπανδρέου, η οποία τόνισε ότι το 
ΤΐΑΣΟΚ πρέπει να κάνει άνοιγμα και προς τ’ α
ριστερά του και προς τα δεξιά του. Και χαρακτή
ρισε τον Γιώργο Σούφλια «ένα από τα πιο αξιό
πιστα πολιτικά στελέχη που μπορούν να προσφέ
ρουν σε οποιονδήποτε χώρο».

Σύμφωνος με τον Γ ιώργο 
ο Τζεμ: 50-50

φορές»

ΧΑγιι
συνοδευόταν από  το  βοηθό 
του χ α ι το  συντονιστή της 
π ροεδρ ία ς γ ια  το Κυπριακό 
κ. Μ πλόμπεργκ. Κατά τη 
δ ιά ρκ εια  αυτιΰν τω ν δια- 
πραγματευσεω ν φ αίνεται 
ότι υπήρξε ουσιαστική σύ
γκλιση στα θέματα της δ ια 
τύπω σης γ ια  το Κ υπριακό 
κα ι τον «οδικό χάρτη» της 
Τουρκίας. Ο μως το μεγάλο 
α γκάθι παρουσιάστηκε στο 
θέμα της δέσμευσης των υ
ποψήφιω ν χοίρων, άρα  κα ι 
της Τουρκίας σε ό,τι αφορά 
την αποδοχή της δ ικ α ιοδο 
σίας του Δ. Δ ικαστηρίου 
της Χ άγης.

Στο  δ ε ίπ ν ο  
τ<ον σ ο σ ια Π ισ τ ω ν

Το θέμ α  αυτό αποτέλεσε 
σημείο τριβής και μέσα στην 
ελληνική αντιπροσω πεία , 
και επομένω ς η σύγκλιση 
των απόψεων δεν  ήταν ο ρα
τή. Σύμφωνα με ασφαλείς 
πληροφορίες, η αντίδραση 
στην προτεινόμενη διατυ- 
πι»>ση ήρθε από  την πλευρά 
του υπουργοί* Εξωτερικών, 
υστέρα από συγκεκριμένες 
παρεμβάσεις, κα ι έτσι 
«φρενάρισε» για  την ώρα 
μια διατύπωση μάλλον κα
θόλου «κολακευτική» γ ια  τα 
εθνικά συμφέροντα. Οση ώ- 
ρ«  ο  πρω θυπουργός παρα- 
κάθησε στο δείπνο  των σο
σιαλιστών ηγετώ ν κα ι είχε 
συνομιλίες με ορισμένους 
από αυτοΰς, Μ πλερ, Ζο~- 
σπέν, Σρέντερ κ.λπ., η ελλη
νική αντιπροσω πεία , με δι- 
ευρυμένη σύνθεση αυτή τη 
φ ορά  και με συμμετοχή του 
γ. γραμματέα ευρωπαϊκών 
υποθέσεω ν Στ. Π εράκη, του 
συμβούλου του πρωθυπουρ
γού Ν. Κοτξιά και επανα
λάμβανε τη σύσκεψή της ώ
στε να καταλήξει σε μια α 
ποδεκτή και επωφελή γ ια  
την Ελλάδα διατύπωση για  
το  θέμα του Δ ικαστηρίου 
της Χάγης.

Α μέσω ς μετά το δείπνο  
των σοσιαλιστιυν ηγετώ ν ο 
κ. Σολάνα είχε και νέα  συ
νάντηση με την ελληνική α 
ντιπροσωπεία ώστε να  βρε
θεί, ε ι δυνατόν, κοινή δ ια 
τύπωση κα ι γ ια  το  θέμα της 
Χάγης.

ΑΓΚΥΡΑ,
Του ΑΡΗ ΑΜΠΑΤΖΗ

Σύμφωνος με τον Ελληνα ομό
λογό του είναι ο Τούρκος υ

πουργός Εξωτερικών Ισμαΐλ Τζεμ, 
ως προς τις πιθανότητες να γίνει 
δεκτή η υποψηφιότητα της Τουρ
κίας στη Σύνοδο Κορυφής στο Ελ
σίνκι. Πενήντα τοις εκατό οι πιθα
νότητες σύμφωνα με τον Τζεμ, ο ο
ποίος χθες δήλωσε ότι «μέχρι την 
τελευταία στιγμή δεν μπορούμε να 
γνωρίζουμε τι πρόκειται να γίνει».

Ο Τζεμ ενημέρωσε χθες σχετικά 
με τα όσα συμβαίνουν γύρω από 
τη Σύνοδο Κορυφής τους ηγέτες 
της Μητέρας Πατρίδας Μεσούτ 
Γιλμάζ και του Κόμματος Αρετής 
Ρετζάι Κουτόν. Μετά τις επαφές 
αυτές, ο Τζεμ απαντώντας σε ερω
τήσεις είπε πως «θα ήταν θετική ε
ξέλιξη εάν ανακηρυχθεί η Τουρκία 
υποψήφια χώρα, αλλά δεν θα έλ
θει και το τέλος του κόσμου εάν 
συμβεί το αντίθετο».

Ουσιαστικά η προσοχή όλων εί
ναι στραμμένη στην ανακοίνωση ε
κείνη που σήμερα ή αύριο κάποια 
στιγμή θα γίνει την τελευταία στιγ
μή και θα αφορά την ώρα αναχώ
ρησης του Τούρκου πρωθυπουρ
γού Μπουλέντ Ετζεβίτ για το Ελ
σίνκι. Μέχρι τότε, από τουρκικής 
πλευράς εκφράζεται συγκροτημέ
νη. αισιοδοξία, πράγμα που εκφρά
ζεται και στον τουρκικό Τύπο. Η 
«Σαμπάχ» χθες έγραφε ότι «το Ελ
σίνκι θα δώσει ελπίδα και κουράγιο 
στον τουρκικό λαό» αλλά σημειώ
νοντας ότι «οι δυσκολίες θα αρχί
σουν από τις 11 Δεκεμβρίου».

Ο αρθρογράφος της «Σαμπάχ» 
Γκουνγκιόρ Μενγκί σημείωνε ότι 
«το πρόβλημά μας δεν είναι με το

Ελσίνκι, αλλά με την Αγκυρα», και 
επέκρινε τις τουρκικές κυβερνή
σεις για την ολιγωρία που'έδειξαν 
στην αντιμετώπιση των ευρωπαϊ
κών προκλήσεων.

Η «Χουριέτ» σημείωνε χθες ότι 
«υπήρχε ανέκαθεν η λαϊκή βούλη
ση για την προσχώρηση της Τουρ
κίας στην Ε.Ε.» κι ότι αυτό που άλ
λαξε είναι η πολιτική βούληση, η ο
ποία «χαρακτηρίζεται από μια πο
λύ πιο σοβαρή προσέγγιση των 
αρχών της Ε.Ε».

Ε κκη η σ η  « ε ιρ ή ν η ς  
κ α ι φ ιη ία ς »

Εν τω μεταξύ, «έκκληση προς 
τους οπαδούς της φιλίας και της ει
ρήνης στην Ελλάδα, να μη δώσουν 
ευκαιρία στους οπαδούς της ε
χθρότητας και της σύγκρουσης 
στην Τουρκία» έκανε με δήλωσή 
του στο ΑΠΕ ο συγγραφέας Ορχάν 
Παμούκ, από τα μεγάλα ονόματα 
των τουρκικών γραμμάτων καθώς 
μυθιστορήματά του έχουν μετα
φραστεί' και στα ελληνικά. Ο Τούρ
κος συγγραφέας στη δήλωσή του 
είπε πως «η μη αναγνώριση της υ
ποψηφιότητας της Τουρκίας, εξ αι
τίας ελληνικού Βέτο, θα είναι πρώ
τα απ’ όλα κακό για την Τουρκία. 
Αυτό θα μας λυπεί' και θα μείνει στη 
μνήμη μας για μεγάλο διάστημα 
ως μια κηλίδα στις σχέσεις μας». 
Σύμφωνα με τον Παμούκ, «η ύφεση 
που δημιουργήθηκε στις ελληνο
τουρκικές σχέσεις μετά τους σει
σμούς είναι για όλους μας ένα θαύ
μα και μια ευκαιρία». Ο Τούρκος 
συγγραφέας πάντως επισήμανε ό
τι τρέφει «μεγάλο σεβασμό προς 
τα αισθήματα του ελληνικού λαού, 
με ή χωρίς Βέτο».

Η Γερμανία ανησυχεί 
μη χαθεί η Τουρκία
ΒΕΡΟΛΙΝΟ

Η Τουρκία δεν θα μπορούσε να περιμένει «αιώνια» να της ανοίξουν 
τις πόρτες της Ευρωπαϊκής Ενωσης, δήλωσε ο Ευρωπαίος επί

τροπος αρμόδιος για θέματα διεύρυνσης της Ε.Ε. Γκίντερ Φερχόιγκεν 
σε συνέντευξή του στη γερμανική εφημερίδα «Ντι Βελτ».

«Αν δεν δώσουμε στην Αγκυρα μια σαφή προοπτική, η Τουρκία θα χα
θεί' για τη Δύση», δήλωσε ο Φερχόιγκεν. Και πρόσθεσε ότι η χορήγηση 
του «καθεστώτος της υποψήφιας χώρας δεν είναι μια πράξη φιλανθρω
πίας από την πλευρά της Ε.Ε., αλλά αποτελεί μια πολιτική στρατηγική, η 
οποία ανταηοκρίνεται στα δικά μας συμφέροντα».

Σε άλλη συνέντευξή του, στη γερμανική εφημερίδα «Ντι Τσάιτ», ο Φερ- 
χόιγκεν διευκρίνισε ωστόσο ότι δεν προβλέπει «μια ταχεία ένταξη της 
Τουρκίας στην Ε.Ε.». Ερωτηθείς από την «Ντι Βελτ» για τους φόβους που 
εκφράζονται ότι μπορεί να μεταφερθεί στην Ε.Ε. «ένας εσωτερικός πό
λεμος» αν επιτραπεί η ένταξη της Κύπρου στην Ε.Ε., ο Φερχόιγκεν δήλ- 
οε ότι «φυσικά η Ε.Ε. δεν επιθυμεί κάτι τέτοιο» και ότι «δεν θα εγκαταλεί- 
ψει την ελπίδα» να υπάρξει μια «λύση σε αυτή τη σύγκρουση».

ΤΟΥ ΓΙΑΝΝΗ ΚΑΛΑΪΤΖΗ

ΑΣΤΕΙΑΚΙΑ 
ΝΤΕΝΚΤΑΣ 
ΓΙΑ ΤΙΣ 
ΣΥΝΟΜΙΛΙΕΣ
ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ
Του Δ.Π. ΔΗΜΑ 
Με ειρωνεία 
απάντησε χθες ο 
Τουρκοκύπριος 
ηγέτης Ρ. Ντενκτάς, 
όταν ρωτήθηκε κατά 
την είσοδό του στον 
ΟΗΕ για το αν 
υπάρχει πρόοδος 
στις συνομιλίες για 
το Κυπριακό.
«Ναι, θέλω να δώσω 
τα συγχαρητήριά μου 
για την εγκαθίδρυση 
συνομοσπονδίας 
μεταξύ Ρωσίας και 
Λευκορωσίας» 
απάντησε, ενώ 
προηγουμένως 
απαντώντας 
σοβαρότερα ήταν 
αρνητικός για το αν 
υπάρχουν κάποιες 
επιπλοκές στις 
διαδικασίες των 
συνομιλιών.
Εν γένει απέφυγε να 
απαντήσει στις 
πολλαπλές 
ερωτήσεις που του 
υποβλήθηκαν γιατί, 
όπως είπε, τον 
κατηγορούν πως 
«έσπασε το 
εμπάργκο», ενώ 
κατηγόρησε τον 
ελληνικό Τύπο, που 
του απέδωσε την 
πρόθεση να φύγει 
από τις συνομιλίες αν 
η Τουρκία δεν λάβει 
το καθεστώς 
υποψήφιας χώρας. 
«Ουδέποτε είπα κάτι 
τέτοιο, μια ελληνική 
εφημερίδα το έγραψε 
σκόπιμα» είπε ο κ. 
Ντενκτάς.
Ερωτηθείς αν αυτό 
σημαίνει πως θα 
παραμείνει στις 
συνομιλίες 
ανεξάρτητα από το 
αποτέλεσμα του 
Ελσίνκι, ο κ.
Ντενκτάς είπε:
«Ούτε, επίσης, είπα 
κάτι τέτοιο».

Σε επιφυλακή ο στρατός 
για τον «ιό του 2000»

Δ εν μπορούμε να σας πούμε ότι ένας πύραυλος θα τρελαθεί 
και θα φύγει από μόνος του την Πρωτοχρονιά. Εχουμε 

προετοιμαστεί, έχουμε κάνει τους ελέγχους. Ομως πάλι, δεν 
μπορούμε και να Βάλουμε το χέρι μας στη φωτιά...»
Πολύς καιρός δεν μένει μέχρι τα μεσάνυχτα της αλλαγής του 
χρόνου και τότε θα φανεί εάν είχε δίκιο ο αξιωματικός της 
Διεύθυνσης Πληροφορικής του ΓΕΣ που έλεγε χθες τα παραπάνω 
σχετικά με το Υ2Κ, τον «ιό του 2000». Αυτό που παρουσιάστηκε στη 
διάρκεια της χθεσινής τρίτης μέρας ενημερωτικού σεμιναρίου για 
τους στρατιωτικούς συντάκτες ήταν η επισήμως ανακοινώσιμη 
εκδοχή για το τι έχει κάνει μέχρι στιγμής ο Στρατός Ξηρός και πώς 
ετοιμάζεται να αντιμετωπίσει το πρόβλημα που θα προκύψει από την 
1η Ιανουάριου σε όσους υπολογιστές και μικροτσίπ υπολογίζουν με 
δύο ψηφία, αντί για τέσσερα, το έτος. Οπως μας είπαν, ο στρατός, 
που άρχισε να ασχολείται με το θέμα του «ιού» από το 1996, 
μιμήθηκε το Πρόγραμμα Δράσης (management plan) των Ενόπλων 
Δυνάμεων των ΗΠΑ.

Ντ.Β.

Με δώρα ο Ακης στα Σκόπια
ΣΚΟΠΙΑ, Του ΤΑΚΗ ΔΙΑΜΑΝΤΗ

Επίσημη επίσκεψη θα πραγματοποιήσει την ερχόμενη Τρίτη ο 
υπουργός Αμυνας Ακης Τσοχατζόπουλος στα Σκόπια, όπου θα 

υπογράψει συμφωνία αμυντικής συνεργασίας μεταξύ των δύο 
χωρών. Τα παραπάνω μετέδωσε χθες το κρατικό ραδιόφωνο των 
Σκοπιών, το οποίο πρόσθεσε ότι η επίσκεψη αυτή του Ακη, ο οποίος 
για τρίτη φορά έρχεται στη χώρα στον τελευταίο ενάμιση χρόνο, 
αποτελεί έκφραση του συνεχούς διαλόγου μεταξύ των υπουργών 
Αμυνας των δύο χωρών και της όλο και περισσότερο 
αναπτυσσόμενης συνεργασίας τους στον τομέα της άμυνας. Στο 
πλαίσιο της επίσκεψής του μάλιστα ο Ελληνας υπουργός πρόκειται 
να προσφέρει ως δώρο στο στρατό των Σκοπιών 10 θωρακισμένα 
οχήματα τύπου «Λεωνίδας».

Με ΜιλόοεΒιτς ο Τσοβόλας

Μ ε το Γιουγκοσλάβο πρόεδρο Σλόμπονταν Μιλόσεβιτς συναντάται 
σήμερα στο Βελιγράδι ο πρόεδρος του ΔΗΚΚΙ Δημήτρης 

Τσοβόλας, ο οποίος βρίσκεται στη γιουγκοσλαβική πρωτεύουσα από 
χθες, ύστερα από πρόσκληση της κυβέρνησης της Ομοσπονδιακής 
Δημοκρατίας της Γιουγκοσλαβίας. Χθες ο κ. Τσοβόλας και τα στελέχη 
του κόμματός του, που τον συνοδεύουν, συναντήθηκαν με τον 
πρόεδρο της Σερβίας Μιλάν ΜιλουντίνοΒιτς, τη γ.γ. του κυβερνώντος 
σοσιαλιστικού κόμματος της Σερβίας Γκόριτσα Γκάεβιτς και την 
πρόεδρο του κόμματος της Γιουγκοσλαβικής Αριστερός Μιριάνα 
Μάρκοβιτς. Σύμφωνα με ανακοίνωση του ΔΗΚΚΙ, οι Γιουγκοσλάβοι 
αξιωματούχοι, μεταξύ άλλων, είπαν στην αντιπροσωπεία του ΔΗΚΚΙ ότι 
η πλειοψηφία του λαού του Μαυροβούνιου έχει αποδεχθεί την ανάγκη 
διατήρησης της συνοχής της Ομόσπονδης Δημοκρατίας της 
Γιουγκοσλαβίας. Οσον αφορά τα προβλήματα που άφησαν πίσω τους 
οι βομβαρδισμοί, είπαν ότι ο πληθωρισμός έχει πέσει ήδη στο 8%, ενω 
69.000 άνθρωποι που έμειναν άνεργοι λόγω των βομβαρδισμών, 
απασχολούνται ήδη στα έργα ανασυγκρότησης ή λαμβάνουν κρατική 
επιδότηση. Ο κ. Τσοβόλας, από την πλευρά του τάχθηκε, υπέρ της 
διατήρησης των υπαρχόντων συνόρων στην περιοχή, γιατί τυχόν 
αλλαγή τους θα δημιουργούσε αλυσιδωτές εκρηκτικές καταστάσεις σε 
όλα τα Βαλκάνια.


